

D.O.A hargai jasa, sumbangan sukarelawan

Berita dan Foto : Hernie Suliana Haji Othman

TUTONG, Khamis, 3 Disember. - Kempen Hari Bertindak (Day of Action - D.O.A) bertujuan untuk menggerakkan dan mempertingkatkan semangat sukarelawan dalam kalangan masyarakat dengan mengadakan

maraton kerja sukarela di keempat-empat daerah dengan penglibatan daripada agensi kerajaan, swasta dan pergerakan-pergerakan bukan kerajaan.

Diadakan bersempena Sambutan



PEMANGKU Pesuruhjaya Persatuan Pengakap Daerah Tutong, Skip Assistant Commissioner of Police (B) Haji Murad bin Haji Abdul Hadi menyampaikan cenderahati kepada Awang Mohammad Khairul Nazif.

Johan MTQBK milik Ak. Adi Nazri, Dk. Fauziah Nadhirah

Dari muka 15

Yang Berhormat menambah, di mana di sinilah mustahaknya akhlak dan daya ketahanan minda yang utuh supaya belia celik dan berakhlak Al-Quran, sentiasa berada dalam landasan yang betul juga menjauhi perkara-perkara yang keji.

"Oleh itu, jadikanlah Al-Quran sebagai petunjuk jalan serta sebagai utap dan benteng daripada pengaruh yang bertentangan dengan ajaran agama Islam. Contohilah akhlak Rasulullah Sallallahu Alaihi Wasallam sebagai cermin ikutan dalam kehidupan seharian kita," tegas Yang Berhormat.

MTQBK merupakan program anjuran KKBS yang mula dilaksanakan sejak dari tahun 1980-an dan berjaya melahirkan ramai qari dan qariah belia berkaliber, seterusnya mampu bersaing di peringkat yang lebih tinggi.

Di samping itu, ia juga berperanan sebagai wadah kepada qari dan qariah belia di negara ini untuk melihat keupayaan juga prestasi masing-masing, khususnya dalam bidang pembacaan Al-Quran secara berlagu atau tarannum.

Seramai lima qari (termasuk Johan Menunggu Musabaqah Tilawatil Quran Belia Kebangsaan 2019) dan tiga qariah memperdengarkan bacaan masing-masing di peringkat akhir tersebut.

Majlis turut menyaksikan persembahan tausyeh belia daripada Kumpulan Az Zayyan dan Gabungan Qari-qari Belia.

Sementara itu, pengumuman keputusan musabaqah disampaikan oleh Pengiran Haji Amiruddin bin Pengiran Haji Damit selaku Pengerusi Jemaah Hakim.

Pada tahun ini, seramai 77 penyertaan dari keempat-empat daerah diterima, di mana mereka bertanding di peringkat saringan dan separuh akhir beberapa bulan lalu. MTQBK menyasarkan penyertaan para belia yang berumur di antara 15 hingga 30 tahun.

Antara tujuan musabaqah tersebut diadakan adalah bagi menjunjung titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam di Majlis Pertandingan Membaca Al-Quran Bahagian Dewasa Peringkat Kebangsaan bagi Tahun 1996, pada 1 Jamadilakhir 1417 Hijrah bersamaan 13 Oktober 1996. Antara petikan titah baginda : "Hasrat kita yang tunggal ialah melihat generasi Al-Quran itu dikongsi sama oleh semua pihak dan golongan, terutama golongan belia. Kita akan merasa bangga dengan lahirnya belia-belia yang berwatak soleh. Bahawa salah satu tanda kesahihan itu ialah terlibatnya mereka dengan Al-Quran sama ada keterlibatan itu selaku pembaca biasa, mahupun sekali gus menjadi penghayat dan pengamal ajaran-ajarannya".

Selain menjadikan MTQBK berkenaan sebagai wadah bagi melahirkan qari dan qariah belia berpotensi tinggi sebagai pelapis qari dan qariah Negara Brunei Darussalam, ia juga untuk mempertingkatkan mutu pembacaan Al-Quran dalam kalangan belia.

Ia turut memupuk dan menyemai rasa persahabatan dalam kalangan peserta belia melalui program keagamaan, di samping sebagai persediaan pemilihan wakil negara ke Musabaqah Tilawatil Quran Belia Asia Tenggara anjuran KKBS.

Hari Sukarelawan Antarabangsa, D.O.A bertujuan untuk mengumpul penggiat aktiviti sukarela dan para sukarelawan dalam sama-sama melaksanakan kerja-kerja sukarela, di samping untuk menghargai jasa dan sumbangan yang diberikan oleh penggiat aktiviti sukarela dan sukarelawan.

Sehubungan itu, Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan (KKBS) melalui Jabatan Belia dan Sukan (JBS), Cawangan Daerah Tutong, dengan kerjasama Persatuan Pengakap Daerah Tutong memulakan program pembuka Projek D.O.A yang berlangsung di Pusat Belia, Tutong.

Hadir selaku tetamu kehormat ialah Penolong Pensyarah, Fakulti Usuluddin, Universiti Islam Sultan Sharif Ali, Awang Mohammad Khairul Nazif bin Haji Awang Damit.

Ketua Cawangan JBS Tutong, Awang Kamil bin Awang Lamat ketika menyampaikan ucapan alu-aluan antara lain mengongsikan tujuan utama D.O.A, iaitu sebagai peluang unik bagi para sukarelawan dan organisasi untuk meraikan usaha mereka untuk berkongsi dan mempromosi kerja mereka dalam kalangan komuniti mereka, badan-badan bukan kerajaan, agensi-agensi kerajaan dan swasta.

Majlis turut diisikan dengan ceramah bertajuk 'Saya Sayang Saya dan Sayangi Alam Sekitar' disampaikan oleh tetamu kehormat, yang antara lain mengajak para peserta, terutama belia untuk sentiasa mendekatkan diri kepada Allah Subhanahu Wata'ala, kerana Allah akan mempermudah urusan kita semua jika sentiasa ingat kepada-Nya.

Tetamu kehormat turut mengongsikan amalan zikir-zikir ringkas, seperti 'Ya Qawi' dan 'Ya Matiin', yang boleh diamalkan semasa melakukan kempen kebersihan, dan 'Ya Wadud' untuk menyatukan hati dan menjaga keharmonian keluarga, selain mengajak untuk sentiasa mengamalkan kebersihan dan memperbanyak sedekah.

"Walau dengan tiada faktor kewangan untuk bersedekah, tetapi dengan menjalankan aktiviti berkebajikan seperti kempen kebersihan ini, niatkan dan sedekahkan pahalanya untuk kedua ibu bapa kitani, insyaaAllah, Allah Subhanahu Wata'ala akan memudahkan urusan kitani," nasihatnya.

Atur cara diteruskan dengan Program D.O.A, iaitu acara pemasangan tong sampah dan mengutip sampah di sepanjang laluan mendaki Bukit Ambog di Taman Rekreasi Sungai Basong, Tutong.



PENOLONG Pensyarah, Fakulti Usuluddin, UNISSA, Awang Mohammad Khairul Nazif bin Haji Awang Damit semasa menyampaikan ceramahnya.

D.O.A tahun ini akan dikendalikan dalam tujuh kluster program, iaitu kemanusiaan dan kemasyarakatan; alam sekitar; pendidikan dan latihan; keagamaan; keusahawanan dan sosial; sukan dan kesihatan; dan kesenian.

Majlis Pelancaran Day of Action 2020 akan dijadualkan bermula pada 6 Disember hingga 31 Disember 2020 dengan pelaksanaan program dan aktiviti yang akan dijalankan oleh agensi-agensi yang dijemput bagi menyemarakkan sambutan ini.



PEMIMPIN Persatuan Pengakap Daerah Tutong meletakkan tong sampah untuk kegunaan pengunjung sebagai salah satu aktiviti Day of Action 2020.

Berganding bahu bantu perkasa kualiti hidup golongan OKU

Dari muka 17

Kesinambungan dengan perkara itu, terang Yang Berhormat, strategi-strategi pelaksanaan dan pengukuhan mekanisme-mekanisme amat memerlukan penyertaan aktif golongan OKU secara berkesan dalam proses meningkatkan kualiti kehidupan OKU juga sama-sama melipatgandakan usaha bagi mencapai matlamat pembangunan masyarakat yang mampan.

"Usaha untuk mengadvokasi dan memperkasakan golongan OKU, di NBD, juga tidak akan dapat dilaksanakan tanpa kerjasama yang kuat dengan pertubuhan dan persatuan bukan kerajaan. Sehubungan dengan itu, adalah diambil kesempatan untuk

menghargai peranan penting yang dimainkan oleh MKOKU dan persatuan bersekutu, serta semua organisasi bukan kerajaan dan persatuan lain, yang memperjuangkan golongan OKU, dalam mendidik dan meningkatkan kesedaran masyarakat untuk menyokong hak-hak OKU," ujar Yang Berhormat dalam perutusannya.

Sehubungan itu, tambah Yang Berhormat, sempena HAOKU ini, marilah kita mengambil peluang untuk mengukuhkan semangat agar sama-sama berganding bahu membantu memperkasakan dan meningkatkan kualiti hidup golongan OKU bagi menyumbang kepada pembangunan masyarakat.

"Marilah kita sama-sama meraikan dan menghargai

golongan OKU agar mereka berdikari dan menyumbang kepada kemajuan negara, sepertimana Wawasan Brunei 2035 untuk menjadi warga yang berilmu, berkemahiran dan bertamadun. Penghargaan yang tinggi juga diberikan terhadap pihak keluarga, penjaga-penjaga dan para pendidik, di atas pengorbanan, kasih sayang dan sokongan yang amat berharga dalam menjaga kesejahteraan, memotivasi dan memberi panduan terhadap golongan OKU agar berdikari dan berdaya tahan," tambah Yang Berhormat.

Di akhir perutusan, Yang Berhormat turut sama mengucapkan Selamat HAOKU kepada seluruh golongan OKU di NBD.